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Hernan Jose Arcidiacono 
 

 
 

● Breve biografía del candidato. 

Ingeniero en Electrónica egresado de la Universidad Tecnológica Nacional de Argentina, 
con un Master en Dirección de Empresas. Ha desarrollado su carrera profesional ocupando 
roles de especialista, gerenciales y de dirección en áreas técnicas de compañías 
proveedoras de servicios de Internet y Data Center. Actualmente es el CTIO de IPLAN, 
empresa en la que trabaja desde el año 2000. Participa en distintas organizaciones e 
iniciativas con trabajo voluntario.  

Es el responsable del IXP Buenos Aires de CABASE desde Enero de 2009, uno de los 
múltiples Puntos de Intercambio de Tráfico que la Cámara Argentina de Internet posee.  
Desde sus inicios, forma parte también de LAC-IX, organización que nuclea los puntos de 
intercambio de tráfico en la región. Es miembro de la Comisión Fiscal de LACNIC en 
representación de nuestra comunidad con mandato hasta 2023. Ha sido miembro del 
comité de organización del primer IGF de Argentina que tomó lugar en Buenos Aires en él 
2016 y panelista en varios de ellos.  Ha sido expositor en numerosos ámbitos 
evangelizando sobre el rol de los IXPs como componente fundamental para el desarrollo de 
Internet en la región. Es mentor en el programa Mujeres Digitales del Gobierno de la 
Ciudad de Buenos Aires, que busca equilibrar las oportunidades de inserción laboral de 
mujeres que participan de las carreras de programación dictadas por de dicha entidad. Ha 
sido docente, como Ayudante de Cátedra en la Universidad Tecnológica Nacional y luego 
como Profesor Titular en la Universidad de Palermo en las respectivas Facultades de 
Ingeniería.  

 
● Háblanos de ti. La persona y sus intereses. 

 
Tengo 56 años, casado, 3 adorables hijos. Nacido en el humilde barrio de La Boca, Buenos 
Aires, crecí en un país que dio oportunidad y premió el trabajo y esfuerzo, siendo parte de 
la primera generación de universitarios en la familia. Estoy orgulloso de ser Ingeniero, me 
apasiona mi trabajo y aun con mis 56 sigo queriendo aprender de todo. Siempre balanceo 
a mi Ingeniero con otras actividades. Fui buzo, mago, runner, nadador, practiqué tai qi 
chuan, guitarra, cavaquinho y hasta estudié chino. Hoy practico yoga regularmente. Me 
gusta mucho la música y la lectura. Siempre quise un mundo justo, pero con los años 



 

 

moderé mis expectativas. Con lo que hago siempre busco aportar mi granito de arena y 
devolver a la sociedad parte de lo que generosamente me dió. Al fin y al cabo, con miles de 
millones de granitos podemos hacer una inmensa playa.  

 
 

● Háblanos de tu trayectoria, tu formación y desarrollo profesional. 

Ingeniero Electrónico y Master en Dirección de empresas. 
Empecé a trabajar a los 18 años en la Empresa Nacional de Telecomunicaciones y en los 90  ́
viví el vértigo de la desregulación de la telecomunicaciones lo cual me llevó a trabajar en 
muchas cosas y en muchos puestos. Fui Operador, Técnico de campo, Jefe de Centro de 
Operaciones, Project leader, Gerente de Ingeniería, de deployment de redes, de 
Tecnología, de Operaciones, de Producto y algunas más. Hoy CTIO de IPLAN. 
Desde siempre, pero muy activamente desde el año 2009 me vinculé a la comunidad de 
Internet tratando de aportar a una mejor y mas grande Internet desde distintas 
organizaciones. Aporto con mi trabajo en forma no rentada para CABASE y LAC-IX desde 
hace 12 y 10 años respectivamente. A la fecha soy miembro de la Comisión Fiscal de 
LACNIC. Hablo fluido Inglés y Portugués y algo de Chino.  

 
● Cuenta cómo nació tu interés por participar en LACNIC y cuál es tu historia con LACNIC. 

 

Conozco a LACNIC desde su nacimiento. No obstante al inicio, mi relación con LACNIC fue 
meramente la de miembro en términos formales. El punto de inflexión fue el LACNIC XII en 
Panamá, donde representando a CABASE, coordiné el panel de IXPs en NAPLA. Ahí percibí 
el valor de la comunidad y la posibilidad de sinergizar mi conocimiento profesional y mi 
interés en pos de una mejor Internet. Descubrí que muchos amigos invierten su tiempo en 
aportar a la comunidad voluntariamente. Así me encontré participando en los NAPLA o FIR 
exponiendo o coordinado paneles, protagonizando con otros la organización del primer 
LAC Peering Foum así como de su nueva versión lanzada hace pocos años, participando 
activamente en organizaciones como LAC-IX que nacieron en el seno de la comunidad 
LACNIC y desde hace algún tiempo represento a nuestra comunidad como miembro electo 
de la Comisión Fiscal de LACNIC.  

 
● ¿Cuál es tu visión de LACNIC, su misión y el papel de LACNIC como factor de desarrollo y 

crecimiento de la región? 
 

Conozco de cerca el trabajo profesional, la apertura, transparencia y la permanente 
vocación de mejora continua de LACNIC. 
Considero que el rol de administración de recursos se cumple acorde a nuestras 
expectativas, pero con el tiempo creo que el mayor valor de LACNIC es el aporte al 



 

 

crecimiento y fortalecimiento de la comunidad, dando el ámbito propicio e incentivos para 
que esto ocurra. 
En este sentido he sido testigo de ver como los asistentes a los eventos crecen, la calidad 
del contenido de estos, la participación en otras formas (listas y nuevos canales, 
capacitaciones, etc.), el apoyo para que otras organizaciones se desarrollen, etc. 
En resumen, creo que LACNIC a través de un trabajo eficiente, con apertura, con un espíritu 
de mejora continua e impulsando el crecimiento de la comunidad hace un gran aporte al 
desarrollo de Internet a nuestra región. 
 
 

● ¿Qué crees que es lo más importante que aportarás a LACNIC como integrante del órgano 
en caso de ser elegido y qué te motiva para postularte a dicha posición? 

 
Quiero seguir aportando a la comunidad desde donde creo que puedo aportar algún valor y 
esa es mi principal motivación. 
Haber sido miembros de la comisión fiscal me permitió ganar experiencia en la tarea y creo 
que por ello realmente puedo aportar valor en este frente, si la comunidad decide darme 
un nuevo mandato, representándolos con responsabilidad e idoneidad. 
Humildemente, creo que cuento con el conocimiento y las ganas para aportar desde la 
Comisión Fiscal a la comunidad y eso me motiva enormemente. Por realizo ello mi 
postulación. Por la presente otorgo mi consentimiento expreso para que los datos que he 
proporcionado sean utilizados y publicados en la página web de LACNIC a los efectos de 
que los socios conozcan las respuestas de los candidatos al cuestionario. 

 
 
 
 

� Criterios de Idoneidad Deseables 
 
 
Respuestas enviadas por el/la candidato/a a través del cuestionario de Incompatibilidades, 
Capacidades e Idoneidades: 
 

● Que tenga o haya tenido algún nivel de participación en órganos electivos de LACNIC. 
 
Comisión Fiscal 
 

● Que participe o haya participado en alguno de los foros técnicos de la región (FLIP6, Foro 
de Seguridad, Foro de Interconexión, Foro de Operadores).  
 
Foro de Interconexión – Foro Público de Políticas – Peering Forum – Foro Técnico de LACNIC 
 



 

 

● Que participe o haya participado u organizado eventos auspiciados por LACNIC (LACNIC, 
LACNIC ON the MOVE, AMPARO, etc.).  

 
Evento LACNIC – Evento LACNIC /LACNOG 
 

● Vínculo profesional o laboral (ya sea como empleado, asesor, consultor, directivo y/o 
accionista) con entidades titulares de recursos numéricos en la región (asociados LACNIC). 
 
NSS S.A. (IPLAN)  
Empleado CABASE – Miembro 
 

● Vínculo profesional o laboral (ya sea como empleado, asesor, consultor, directivo y/o 
accionista) con organizaciones de la comunidad técnica de la región. 
 
LAC-IX (Miembro comisión fiscal) 

 
 
 

● Brief biography of the candidate. 
 

Hernan Arcidiácono has a degree in Electronics Engineering from Argentina's National 
Technological University, as well as a master’s degree in business administration. 
Throughout his professional career, Hernan Arcidiácono has served in various specialist 
positions within the technical departments of different Internet service providers and 
datacenters. He is currently CTIO at IPLAN, a company where he has worked since 2000. 
He participates and contributes in an honorary capacity to various organizations and 
initiatives. 
Since January 2009, he is responsible for CABASE's IXP Buenos Aires, one of the multiple 
Internet Exchange Points that are part of the Argentine Internet Chamber. Since its creation, 
he has also been part of LAC-IX, an organization that brings together the region's Internet 
exchange points. He is currently part of LACNIC's Fiscal Commission, a position to which he 
was elected by our community. His term ends in 2023. He was a member of the Organizing 
Committee for the first edition of IGF Argentina which took place in Buenos Aires in 2016, 
and a panelist at several editions of this Forum. He has presented in many participation 
spaces, evangelizing on IXPs’ role as an essential component for Internet development in the 
region. He serves as a mentor for the Mujeres Digitales (Digital Women) program of the 
Government of the City of Buenos Aires, which seeks to balance employment opportunities 
for women who pursue one of the programming degrees they offer. He has also taught at 
university level, as Assistant Professor at the National Technological University’s School of 
Engineering, and later Head Professor at the University of Palermo’s School of Engineering. 
 
 
 



 

 

● Tell us about yourself and your interests. 
 

I am 56 years old, married, and have three adorable children. I was born in the humble 
neighborhood of La Boca, Buenos Aires, and grew up in a country that afforded opportunities 
and rewarded work and effort. This allowed me to be part of the first generation of my family 
to attend university. 
I am proud to be an Engineer, I am passionate about my work and, even at 56, I still want to 
learn all sorts of things. I always balance the Engineer in me with other activities. I've been 
a diver, a magician, a runner, a swimmer, I’ve practiced tai qi chuan, played the guitar, 
cavaquinho, and even studied Chinese. Today, I practice yoga regularly. I love music and 
reading. I've always wanted to live in a fair world, but over the years I have tempered my 
expectations. With everything I do, I always try to contribute my grain of sand and give back 
to society part of what it generously gave me. At the end of the day, billions of grains of sand 
are needed to create a beach. 

 
 

● Tell us about your work experience, education and professional development. 
 

I am an Electronic Engineer with a master’s degree in business administration. 
I started working at the age of 18 at the National Telecommunications Company and in 

the 90's I experienced the vertigo of telecommunications deregulation, which led me to work 
on many different projects and in many different positions. Among other roles, I was an 
Operator, a Field Technician, Head of the Operations Center, Project Leader, Engineering 
Manager, Head of Network Deployment, Technology, Operations, and Product. Today, I am 
CTIO at IPLAN. 
I have always been involved in the Internet community, having actively participated since 
2009, always trying to contribute to a better and bigger Internet from my place within 
various organizations. I have been working in an honorary capacity for CABASE and LAC-IX 
for 12 and 10 years, respectively. Right now, I am a member of LACNIC's Fiscal Commission. 
I am fluent in English and Portuguese and have basic knowledge of Chinese. 
 

 
● Tell us why you are interested in participating in LACNIC and your history with the 

organization. 
 

I have known LACNIC since its creation. In the early days, however, my relationship with 
LACNIC was merely that of a member. 
The turning point of this relationship was LACNIC XII in Panama, where, as CABASE's 
representative, I coordinated the IXP panel at NAPLA. That's when I became aware of the 
value of the community and the possibility of creating synergies in line with my professional 
knowledge and my interest in a better Internet. I discovered that many friends invest their 
time volunteering to help the community. 



 

 

That's how I found myself participating in NAPLA or FIR events presenting or coordinating 
panels; organizing, along with other colleagues, the first LAC Peering Forum and its new 
version which was launched two years ago; and actively participating in organizations such 
as LAC-IX that were born within the LACNIC community. In addition, and for some time now, 
I have been representing our community as an elected member of the LACNIC Fiscal 
Commission. 

 
 

 
● What do you think of LACNIC, its mission, and the organization’s role as a driver of growth 

and development in the region? 
 

I have first-hand knowledge of LACNIC's professionalism, openness, transparency, and 
commitment to continuous improvement. 
I believe that LACNIC fulfills its mission to manage Internet number resources for Latin 
America and the Caribbean according to our expectations. Over time, however, I believe that 
LACNIC's greatest value is its contribution to the growth and strengthening of the 
community, providing the right environment and incentives to enable this. In this sense, I 
have witnessed the growth of the number of event participants, the quality of the content, 
other forms of participation (mailing lists and new channels, training activities, etc.), support 
for the development of other organizations, etc. 
In short, I am convinced that, by working efficiently, with openness, with a spirit of 
continuous improvement and a desire to promote the growth of the community, LACNIC 
makes a major contribution to the development of the Internet in our region. 
 

 
● In your opinion, what would be your greatest contribution to LACNIC as a member should 

you be elected? What motivated you to run for a position on the elective body? 
 

My main motivation is that I would like to continue to contribute to the community from a 
place where I believe I can add some value. Having served as a member of the Fiscal 
Commission has allowed me to gain experience in the role. For this reason, if the community 
decides to allow me to serve another term, I am convinced that I can truly add value on this 
front, representing them with responsibility and competence. 
I humbly believe that I have the knowledge and desire to contribute to the community from 
the Fiscal Commission, and this motivates me enormously. This is the reason for my 
nomination. 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
� Desirable Suitability Criteria 

 
 
Answers submitted by the candidate through the Questionnaire on Incompatibilities, Capabilities 
and Suitability: 
 
 

● Having or having had some level of participation in LACNIC's elected bodies. 
 

Fiscal Commission 
 

● Participating or having participated in one of the regional technical forums (FLIP6, Security 
Forum, Interconnection Forum, Network Operators Forum). 

 
Interconnection Forum - Public Policy Forum - Peering Forum - LACNIC Technical Forum 

 
● Participating or having participated or organized events sponsored by LACNIC (LACNIC, 

LACNIC On the Move, AMPARO, etc.) 
 

LACNIC Event - LACNIC/LACNOG Event 
 

● Professional or employment ties (whether as an employee, advisor, consultant, manager 
and/or shareholder) to organizations which have been assigned number resources in the 
region (LACNIC members). 

 
NSS S.A. (IPLAN) - Employee 
CABASE - Member 

 
 

● Professional or employment ties (whether as an employee, advisor, consultant, manager 
and/or shareholder) to organizations that are part of the regional technical community. 

 
LAC-IX (Member of the Fiscal Commission) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
● Breve biografía do candidato. 

 
Hernán é Engenheiro em Eletrônica pela Universidade Tecnológica Nacional da Argentina, 
com mestrado em Direção de Empresas. Tem desenvolvido sua carreira profissional 
ocupando diferentes papeis de especialista, gerenciais e de direção em áreas técnicas de 
companhias prestadoras de serviços da Internet e Data Center. Hoje é o CTO da IPLAN, 
empresa na que trabalha desde 2000. Participa em diferentes organizações e iniciativas 
com trabalho voluntário. 
É o responsável pelo IXP Buenos Aires da CABASE desde janeiro de 2009, um dos múltiplos 
Pontos de Troca de Tráfego da Câmara Argentina da Internet. Desde seus inícios, também 
faz parte de LAC-IX, organização que aglutina os pontos de troca de tráfego na região. É 
membro da Comissão Fiscal do LACNIC em representação da nossa comunidade com 
mandato até 2023. Foi membro do comitê de organização do primeiro IGF da Argentina, 
ocupando a posição em Buenos Aires em 2016, além de painelista em vários deles. 
Foi palestrante em muitas áreas evangelizando sobre o papel dos IXP como componente 
fundamental para o desenvolvimento da Internet na região. Ele é mentor do programa 
Mulheres Digitais do Governo da Cidade de Buenos Aires, que visa equilibrar as 
oportunidades de trabalho para mulheres que participam das carreiras de programação 
ditadas por essa entidade. Foi professor, como Ajudante de Cadeira na Universidade 
Tecnológica Nacional e depois como Professor Titular na Universidade de Palermo nas 
respectivas Faculdades de Engenharia. 
 

 
● Conte-nos sobre você, a pessoa e seus interesses.  

 
Tenho 56 anos, casado, 3 filhos adoráveis. Nascido no humilde bairro de La Boca, Buenos 
Aires, cresci em um país que deu oportunidade e recompensou o trabalho e esforço, 
fazendo parte da primeira geração de universitários na minha família. Tenho orgulho de ser 
Engenheiro, sou apaixonado pelo meu trabalho e mesmo aos 56 anos ainda quero 
aprender sobretudo. 
Eu sempre equilibro o fato de ser Engenheiro com outras atividades. Já fui mergulhador, 
mágico, corredor, nadador, pratiquei tai qi chuan, violão, cavaquinho e até estudei chinês. 
Hoje prático ioga regularmente. Eu gosto muito de música e leitura. Eu sempre quis um 
mundo justo, mas ao longo dos anos reduzi as minhas expectativas. Com o que faço, 
procuro sempre contribuir com meu grão de areia e retribuir à sociedade parte do que ela 
generosamente me deu. 
E no final das contas, com bilhões de grãos de areia, podemos fazer uma praia enorme. 
 
 
 
 

 



 

 

● Conte-nos sua trajetória, formação e desenvolvimento profissional.  
 
Engenheiro Eletrônico e Mestre em Direção de Empresas. Comecei a trabalhar aos 18 anos 
na Empresa Nacional das Telecomunicações e nos anos 90 experimentei a vertigem da 
desregulamentação das telecomunicações, o que me levou a trabalhar em muitas coisas e 
em muitos cargos. Fui operador, técnico de campo, chefe de centro de operações, líder de 
projetos, gerente de engenharia, de desenvolvimento de redes, de tecnologia, de 
operações, de produto e mais algumas. 
Hoje CTO da IPLAN. Desde sempre, mas principalmente desde 2009, estou ligado à 
comunidade da Internet tentando contribuir para uma melhor e maior Internet desde 
diferentes organizações. Contribuo com meu trabalho de forma não remunerada para a 
CABASE e LAC-IX há 12 e 10 anos respectivamente. Hoje sou membro da Comissão Fiscal 
do LACNIC. 
Falo inglês fluentemente, português e um pouco de chinês 
 

 
● Conte como nasceu seu interesse em participar em LACNIC e qual é a sua história com 

LACNIC. 
 

Conheço o LACNIC desde seu início. No entanto, no início, minha relação com o LACNIC foi 
apenas a de associado em termos formais. 
O momento decisivo foi o LACNIC XII no Panamá, em que representando a CABASE atuei 
como coordenador do painel de IXP em NAPLA. Lá percebi o valor da comunidade e a 
possibilidade de sinergia entre meu conhecimento profissional e meu interesse na busca 
de uma melhor Internet. Descobri que muitos amigos investem seu tempo contribuindo 
voluntariamente para a comunidade. Foi assim que comecei a participar dos NAPLA ou FIR 
expondo ou coordenando painéis, estrelando com outras pessoas a organização do 
primeiro LAC Peering Forum, bem como de sua nova versão lançada há poucos anos, 
participando ativamente de organizações como LAC-IX que nasceram dentro da 
comunidade do LACNIC e há algum tempo que eu represento a nossa comunidade como 
membro eleito da Comissão Fiscal do LACNIC. 
 

● Qual é a sua visão de LACNIC, sua missão e o papel de LACNIC como fator de 
desenvolvimento e crescimento da região?  

 
Conheço de perto o trabalho profissional, abertura, transparência e vocação permanente 
em prol da melhoria do LACNIC. Considero que o papel de administração de recursos é 
cumprido de acordo com nossas expectativas, mas com o tempo acredito que o maior 
valor do LACNIC é a sua contribuição para o crescimento e fortalecimento da comunidade, 
fornecendo o ambiente certo e incentivos para que isso aconteça. Nesse sentido, fui 
testemunhar do crescimento dos participantes nos eventos, da qualidade dos seus 
conteúdos, da participação desde outras formas (listas e novos canais, capacitações, etc.), 
do apoio a outras organizações para se desenvolverem, etc. Em resumo, acredito que o 



 

 

LACNIC, por meio de um trabalho eficiente, aberto, com espírito de melhoria contínua e 
promovendo o crescimento da comunidade, faz uma grande contribuição para o 
desenvolvimento da Internet na nossa região. 
 

● Qual será sua contribuição mais importante a LACNIC como integrante do órgão em caso 
de ser escolhido e o quê te motiva a nomear-se para dita posição? 

 
Quero continuar colaborando com a comunidade desde onde eu acho que posso contribuir 
com algum valor, e essa é a minha principal motivação. 
Ter sido membro da Comissão Fiscal me permitiu ganhar experiência na função e acredito 
que por isso posso realmente acrescentar valor nesta frente se a comunidade decidir me 
dar um novo mandato, representando-os de forma responsável e adequada. Acredito 
humildemente que tenho o conhecimento e a vontade de contribuir desde a Comissão 
Fiscal para a comunidade e isso me motiva enormemente. É por isso que faço a minha 
candidatura. 
 
 
 

� Criterios de Idoneidade Desejáveis 
 
 
Respostas enviadas pelo/a candidato/a através do questionário de Incompatibilidades, Capacidades 
e Idoneidades: 
 

● Que tenha o teve algum nível de participação em órgãos eletivos de LACNIC. 
 

Comissão Fiscal 
 

● Que participe ou tenha participado de qualquer um dos fóruns técnicos da região (FLIP6, 
Fórum de Segurança, Fórum de Interconexão, Fórum de Operadores). 
 
Fórum de Interconexão - Fórum Público de Políticas - Peering Forum - Fórum Técnico do 
LACNIC 
 

● Que participe ou tenha participado ou organizado eventos patrocinados por LACNIC 
(LACNIC, LACNICON Thé MOVE, AMPARO etc.). 
 
Evento LACNIC 
Evento LACNIC / LACNOG 
 
 
 
 



 

 

 
● Relação profissional ou de trabalho (seja como funcionário, assessor, consultor, gerente e 

/ ou acionista) com organizações titulares de recursos de numeração na região (associados 
LACNIC). 

 
NSS S.A. (IPLAN) - Empregado CABASE – Membro 
 

● Relação profissional ou de trabalho (seja como funcionário, assessor, consultor, gerente e 
/ ou acionista) com organizações da comunidade técnica da região. 

 
 
LAC-IX (Membro Comissão Fiscal) 


